
Protokół Nr XLVI/22

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

XLVI  Sesja  VIII  kadencji  Rady  Gminy  Narew  odbyła  się  28  października  2022  roku  w  sali

konferencyjnej Urzędu Gminy Narew przy ul. Mickiewicza 101.

Obrady XLVI Sesji Rady Gminy Narew otworzyła o godz.  9.00  Przewodnicząca Rady Gminy Narew

Aneta Leonowicz.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz powitała  Wójta  Gminy Narew Pana Andrzeja  Pleskowicza,

Skarbnik Panią Ewelinę Karpiuk, Radnego Powiatowego Pana Romana Ostapczuka, kierowników i dyrektorów

gminnych jednostek organizacyjnych, radnych, sołtysów oraz panie z „Koła Gospodyń Wiejskich w Narwi” i

przedstawiciela Koła Łowieckiego „Łabędź „w Narwi Pana Sergiusza Biryckiego.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy

stan Rady – 15 radnych – obecnych jest 15 radnych i stwierdziła prawomocność obrad. Lista obecności stanowi

załącznik Nr 1 do protokołu.

Ad. 2. Ustalenie porządku dziennego.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poinformowała,  że  porządek  obrad  wszystkim radnym był

znany i zapytała czy są uwagi do niego. 

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poinformowała,  że  wpłynął  wniosek  Wójta  Gminy  Narew  o

rozszerzenie porządku obrad o podjęcie uchwały:

– w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu na potrzeby obliczania wysokości zwrotu kosztów

jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży i uczniów niepełnosprawnych do placówek oświatowych.

Wniosek Wójta stanowi załącznik do Nr 2 do protokołu.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Narew o rozszerzenie

porządku obrad.

W głosowaniu  jawnym głosowało  15  radnych.  Za  rozszerzeniem porządku  obrad  głosowało  –  15,

przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Wniosek Wójta został przyjęty jednogłośnie.

Głosowanie stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz odczytała porządek obrad po zmianach.

1. Otwarcie XLVI sesji Rady Gminy oraz stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Ustalenie porządku dziennego.

3. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Gminy Narew.

4. Wnioski z posiedzeń komisji. 
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5. Informacje z realizacji wniosków z posiedzeń komisji.

6. Informacja o stanie realizacji funduszy sołeckich.

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Narwi.

8. Podjęcie uchwał:

- w sprawie zmian w budżecie gminy Narew na 2022 rok;

- w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu na potrzeby obliczania wysokości zwrotu kosztów

jednorazowego przewozu dzieci, młodzieży i uczniów niepełnosprawnych do placówek oświatowych.

9. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.

10. Informacja  Przewodniczącej  Rady,  Wójta,  Wojewody  Podlaskiego  oraz  Naczelników  Urzędów

Skarbowych o złożonych oświadczeniach majątkowych.     

      11. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

      12. Wolne wnioski, informacje.

      13. Zamknięcie obrad XLVI Sesji Rady Gminy Narew.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  porządek  obrad  po  zmianach.  Za

przyjęciem porządku obrad po zmianach głosowało 15 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Gminy Narew.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poinformowała, że protokół z XLV sesji Rady Gminy Narew

był wyłożony do wglądu w biurze Rady i dzisiaj znajduje się na stoliku protokolanta. Jeżeli do końca sesji nie

zostaną zgłoszone uwagi będzie oznaczało to, że protokół został przyjęty.

Uwag nie wniesiono.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła o zabranie głosu Wójta Pana Andrzeja Pleskowicza.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz wręczył podziękowanie dla pana Sergiusza Biryckiego z okazji 75- lecia

powstania Koła Łowieckiego w Narwi. 

Pan Sergiusz Birycki podziękował Wójtowi i Radnym za wyróżnienie i opowiedział o działalności koła

łowieckiego.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz podziękował paniom z Koła Gospodyń Wiejskich za promocję Gminy w

konkursach kulinarnych.

Pani Maria Owerczuk podziękowała Wójtowi i Radnym za wyróżnienie i opowiedziała o działalności i

sukcesach Koła Gospodyń Wiejskich. 

Pani  Anna  Andrzejuk  –  Sawicka  podziękowała  za  wsparcie  oraz  pomoc  rzeczową  i  finansową

wszystkim,  którzy  przyczynili  się  do  wspólnego  sukcesu  a  zarazem promocji  Koła  Gospodyń  Wiejskich,

Gminy Narew oraz Powiatu Hajnowskiego.
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Wójt Pan Andrzej Pleskowicz podziękował również sołtysowi wsi Doratynka oraz mieszkańcom za

zorganizowanie poświęcenia przez księży duchownych krzyży wotywnych w miejscowości Doratynka.

Sołtys wsi Doratynka podziękował Wójtowi i Radnym za wyróżnienie.

Ad. 4 Wnioski z posiedzeń komisji.

Protokół z dnia 26.10.2022r. ze wspólnego posiedzenia komisji przedstawiła Wiceprzewodnicząca Rady

Sylwia Sawicka- Andrzejuk. Protokół stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 5 Informacje z realizacji wniosków z posiedzeń komisji.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła wójta o zabranie głosu.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz udzielił odpowiedzi na wnioski:

1.Wniosek o przygotowanie faktur inwestycji zakończonych wraz z protokołami odbiorów.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz - faktury i protokoły odbioru zostały przedstawione radnym na komisji.

2. Wniosek o gaszenie lamp ulicznych we wszystkich miejscowościach o tej samej porze o godz. 22.30 i o
zapalanie o godz. 5.00 oraz sprawdzenie wszystkich lamp w całej gminie.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz – zostało to zrealizowane.

3. Wniosek zgłoszony przez radną Marię Skokin o ustawienie znaku drogowego informującego o zakazie
wjazdu  do  miejscowości  Makówka  pojazdom  o  masie  powyżej  12  ton.  w  miejscu  widocznym  dla
kierowców  tychże  pojazdów  oraz  ustawienie  podobnego  znaku  w  miejscowości  Narew  na  ulicy
Mickiewicza.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz – taki znak będzie można postawić za odpłatnością za zajęcie pasa drogowego
ale poczekamy do remontu drogi we wsi Makówka.

4.Wniosek o włączenie oświetlenia ulicznego na drodze wojewódzkiej z drogą do Makówki. 

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz- oczekujemy na informację o sposobie i możliwości zawarcia umowy z PGE.

5.Wniosek o bieżącą kontrolę przez dzielnicowego parkujących na zakazie pracowników Pronaru, na
drodze Mickiewicza przy Urzędzie Gminy.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz- Pani Przewodnicząca i Pani Sekretarz rozmawiały z naszym dzielnicowym. 

Systematycznie to jest przypominane naszym mieszkańcom i pracownikom Pronaru. Jeszcze nie posypały się 

kary, ale jeżeli to będzie nagminnie powtarzane wówczas dzielnicowy sięgnie po bloczek mandatowy.

6. Wniosek o przeprowadzenie kontroli podłączenia do kanalizacji ścieków Kebabu w Narwi.
 
Wójt Pan Andrzej Pleskowicz - zakres przeprowadzonych czynności administracyjnych:

 Dnia 4 października 2022r. wystosowano Zawiadomienie o przeprowadzeniu kontroli na nieruchomości
o nr ewid. 1525/2 O. Narew
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 Podjęto  próbę  dostarczenia  korespondencji  w  miejscu  prowadzenia  działalności.  Adresat  odmówił
przyjęcia korespondencji. W związku z powyższym Zawiadomienie przesłano za pośrednictwem poczty.
Do dnia dzisiejszego nie otrzymano potwierdzenia odebrania korespondencji.

  W zwiazku z brakiem opróżniania zbiornika bezodpływowego na wskazanej nieruchomości dnia 4
października wystąpiono do Wodociągów Podlaskich o przekazanie informacji z prowadzonej ewidencji
zużycia  wody.  Pismem z  dnia  17  października  (20.10.2022r-data  wpływu)  otrzymano informacje  z
odczytów.

Dnia 6 października 2022 właściciel działki nr 1525/2 złożył wniosek o wyrażenie zgody na lokalizację
przyłącza  kanalizacji  sanitarnej.  Z  powodu  braków  formalnych  wezwaniem  z  dnia  10  października
wystąpiono o uzupełnienie. Do dnia dzisiejszego nie otrzymano potwierdzenia odebrania korespondencji. 
   

7. Wniosek o sprawdzenie i przekazanie informacji dla radnych ilu mieszkańców Narwi podłączyło się do
kanalizacji w okresie od lutego 2019 do dnia dzisiejszego. 

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz - Informacja została przekazana radnym na komisji.

8. Wniosek o sprawdzenie, dlaczego nie działa oświetlenie na nowych przejściach dla pieszych w Narwi i
zwrócenie uwagi w jaki sposób są zabezpieczone skrzynki na ulicy Mickiewicza.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz- zostało to zgłoszone dla firmy, która te oświetlenia montowała i zostanie to 

zweryfikowane. 

9. Wniosek radnej Agnieszki Filipiuk o wyrównanie drogi dojazdowej do cmentarza prawosławnego w
miejscowości Trześcianka. 

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz- nie tylko tę drogę trzeba wyrównać, przed zimą jeszcze podejmiemy działania,

żeby wyrównać żwirówki, zwłaszcza te którymi dowożone są dzieci.

10. Wniosek radnej Pauliny Monach o przedstawienie radnym faktur z inwestycji Boksu garażowego
przy OSP w Łosince.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz - Faktury zostały przedstawione radnym na komisji.

11.Wniosek  Przewodniczącej  Rady  o  naprawę  chodnika,  który  prowadzi  do  Urzędu  Gminy  na  ul.
Mickiewicza.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz – działania zostały podjęte.

12. Wniosek Przewodniczącej Rady o naprawę lampy na korcie.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz- w przyszłym tygodniu wykonawca, który został wyłoniony na zawieszenie

instalacji oświetleniowych w miejscowości Waniewo i na wymianę lamp ledowych w miejscowości Gradoczno

wymieni nam te lampy. Skoro będzie nam świadczyć usługi i będzie zwyżka (podnośnik), wówczas wymieni

się te lampy na korcie

Ad. 6. Informacja o stanie realizacji funduszy sołeckich.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Wójta o zabranie głosu.
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Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział, że: 

- zostały odkrzaczone drogi w Rybakach, Krzywcu, Radźkach i Kutowie, 

-  został  zrealizowany  fundusz  sołecki  w  Białkach  –  wyłożenie  schodów  gresem  antypoślizgowym  i

zamocowanie barierki ochronnej,

- została docieplona z trzech stron świetlica wiejska w Odrynkach,

- niebawem będzie wykonana modernizacja oświetlenia i powieszenie lamp w miejscowości Waniewo oraz

wymiana lamp w miejscowości Gradoczno,

-2 listopada rozstrzygnie się zapytanie ofertowe na dożwirowanie jeszcze kilku sołectw.

Radna Maria  Skokin powiedziała,  że na  36 sołectw zostało zrealizowanych 17 i  zostały jeszcze tylko  2

miesiące na zrobienie pozostałych funduszy sołeckich i poprosiła o przyśpieszenie ich realizacji.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz odpowiedział, że część sołectw pozmieniała zadania i trzeba te zmiany nanieść

w budżecie.

Radny Eugeniusz Selwestruk zapytał: jak wygląda sytuacja w sprawie naprawy oświetlenia w Tyniewiczach.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział,  że będzie to zrealizowane w momencie,  gdy będą realizowane

zadania  z  funduszu sołeckiego  Waniewo i  Gradoczno,  żeby nie  powielać  zadań  i  nie  płacić  za  przejazdy

podnośnika (zwyżki).

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz  powiedziała,  że pieniądze z funduszu sołeckiego Gorodczyno są

przeznaczone na naprawę nawierzchni na drodze powiatowej.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz  powiedział,  że Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych nie wyraził  zgody na

ingerencję w drogę powiatową. Sołtys wsi Gorodczyno został poinformowany, że trzeba zmienić zadanie.

Sołtys wsi Gorodczyno powiedział, że miesiąc temu zrobił zebranie sołeckie, aby złożyć wniosek na realizację

funduszu sołeckiego na 2023 rok. Zdecydowali z mieszkańcami, aby przeznaczyć pieniądze na naprawę drogi

gminnej  Gorodczyno  –  Gradoczno.  Wtedy  nikt  nie  poinformował,  że  trzeba  zmienić  zadanie  na  ten  rok.

Zapytał: jak ma teraz zebrać te 11 osób, którzy byli na zebraniu, aby zmienić zadanie? Powiedział, że pismo

leżało rok i nikt nie poinformował, że tych pieniędzy nie można przeznaczyć na drogę powiatową.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  powiedziała,  że  pracownica  urzędu,  która  przyjmuje  wnioski

powinna wiedzieć, że pieniędzy z funduszy sołeckich nie można przeznaczać na drogi powiatowe.

Radny  Powiatowy  Roman  Ostapczuk  powiedział: „wczoraj  na  sesji  Powiatu  podjęliśmy  uchwałę  o

zabezpieczeniu środków na wykonanie drogi Gorodczyno- Janowo- Gradoczno, więc tutaj jakby znowu Wasze

przekazywane środki uważam trochę za nietrafione i lepiej się już na tym etapie tym zająć. Mam nadzieję, że

państwo będziecie również w tej inwestycji uczestniczyć, bo była o tym mowa już wcześniej. Co prawda jest

nie duża szansa na to, ale w związku z tym, że mamy sesje co 2 miesiące w Powiecie, postanowiliśmy, że taką

uchwałę już przyjmiemy na wczorajszej sesji i zabezpieczymy środki. Jeżeli uda nam się to jeszcze w tym roku,

to te trzy miejscowości połączymy jeszcze do końca roku. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała Radnego Powiatowego co oznaczało małe szanse?
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Radny Powiatowy Roman Ostapczuk powiedział: „mamy obietnice już można powiedzieć na 100%, okazuje

się, że spadają do zerowych. I już mieliśmy taką informację, że na pewno dostaniemy te środki, a za chwilę

otrzymaliśmy wiadomość, że w tym roku już ich nie będzie. Z kolei znowu są zmiany i już można powiedzieć,

że są duże szanse na to, że jednak otrzymamy jeszcze w tym roku. Więc to nie zależy ode mnie, od Starosty,

czy od Zarządu. Natomiast jest tak jak mówiłem jeszcze szansa, że zostanie to wykonane jeszcze w tym roku.

Radna Anna Jakoniuk poprosiła Radnego Powiatowego o postawienie dwóch znaków w pasie drogowym

informujących o wsi Kaczały. 

Radny  Powiatowy  Roman  Ostapczuk  powiedział,  że  przekaże  tę  prośbę  dla  Dyrektora  Zarządu  Dróg

Powiatowych.

Ad. 7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Zespole Szkolno- Przedszkolnym w Narwi.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz powiedziała, że taką informację przedstawił radnym na posiedzeniu 

komisji dyrektor szkoły. Radni przyjęli informację. 

Ad. 8. Podjęcie uchwał.

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Narew na 2022 rok;

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poprosiła  Panią  Skarbnik  o  zabranie  głosu  i  wyjaśnienie

projektu uchwały.

Skarbnik Pani Ewelina Karpiuk omówiła wszystkie zmiany po stronie dochodów i wydatków.

Radna Sylwia Sawicka- Andrzejuk zapytała jaka kwota została poniesiona w tym roku i ile w tym roku 

jeszcze zostanie z inwestycji „Modernizacja ulicy we wsi Waśki”?

Skarbnik Ewelina Karpiuk odpowiedziała, że nie jest w stanie odpowiedzieć, ile w tym roku zostanie 

pieniędzy z tej inwestycji. 

Wójt  Pan  Andrzej  Pleskowicz odpowiedział,  że  już  wpłynęła  pełna  dokumentacja  na  przebudowę  ulicy

Waśki, złożony został wniosek o pozwolenie na budowę. To postępowanie będzie trwało około trzech miesięcy

i nie wiemy, kiedy i w jakim stopniu będzie wycena za zajęcie działek prywatnych. 

Radna Sylwia Sawicka- Andrzejuk zapytała: ile dokładnie zostało wydane na inwestycję „Przebudowa ulicy 

Piaski i Kościelnej w miejscowości Narew”?

Skarbnik Ewelina Karpiuk powiedziała, że zostało wydane 769.492 zł i 96 gr.

Radna Sylwia Sawicka- Andrzejuk zapytała: ile zostało wydane na inwestycję „Wykonanie odwodnienia 

ulicy w miejscowości Soce”?

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz odpowiedział, że zostało wykonane częściowo na kwotę 12.762 zł.

Radna Sylwia Sawicka- Andrzejuk zapytała: ile zostało wydane na inwestycję „Modernizacja ulicy Palmowej

i części ulicy Sosnowej od ulicy Ogrodowej w miejscowości Narew”?

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz odpowiedział, że jesteśmy już po przetargu, wartość inwestycji to 215.000 zł, 

czas wykonania do końca listopada.
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 Radna Sylwia Sawicka- Andrzejuk zapytała: ile zostało wydane na inwestycję „Prace przygotowawcze do 

termomodernizacji budynku zajmowanego przez OSP Narew i GBP w Narwi polegający na rozbiórce ścianki 

osłonowej”?

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz odpowiedział, że zostało to już zrobione za kwotę 28.000 zł.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zarządziła przerwę w obradach sesji.

Przerwa godz. 11.02

Wznowienie obrad po przerwie o godz.11.12

Skarbnik  Ewelina  Karpiuk powiedziała,  że  poniesiona  kwota  jest  zgodna  z  zestawieniem  wykonania

głównych zadań inwestycyjnych, czyli jest to 15.850,74 zł. Mamy fakturę, która jeszcze nie została opłacona na

kwotę  64.944  zł.  Jest  to  wykonanie  dokumentacji  na  rozbudowę  drogi  w  miejscowości  Waśki  wraz  z

przebudową mostu, zgodnie z umową numer 1322 z dnia 9 marca.  To jest 1.845 zł na pomiar wysokości drogi

w Waśkach, 475, 74 zł na opłaty za wydanie pozwolenia wodno -prawnego 13.530 zł na podział działek na

przebudowę drogi we wsi Waśki.

Radna Maria Skokin zapytała czy przy inwestycji dziedzińca przy Zespole Szkół powinna być kwota 130 000

zł, a tam gdzie plac apelowy to 160 000 zł? 

Skarbnik Ewelina Karpiuk powiedziała, że tak.

Radna Maria Skokin  - poprosiła o wyjaśnienie punktu 20 załącznika inwestycyjnego. 

Skarbnik Ewelina Karpiuk wyjaśniła, że firma Pronar finansuje całą tą inwestycje. Mogło to być wstawione

w dochody własne i w inne źródła. Na poprzedniej Komisji było właśnie takie pytanie, dlaczego to jest we

własnych. Skonsultowałam to z Panią z Regionalnej Izby Obrachunkowej i ona powiedziała,  że to nie jest

błędem, ale być może czytelniejsze, kiedy wstawię to w inną rubrykę.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zgłosiła wniosek formalny o zdjęcie 150.000 zł z inwestycji 

„Modernizacja ulicy we wsi Waśki” i przeznaczenie tych 150.000 zł na zakup busa na użyteczność 

Narwiańskiego Ośrodka Kultury.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie wniosek o przeniesienie kwoty 150 tys. 

złotych z zadania inwestycyjnego „Modernizacja ulicy we wsi Waśki” i przeznaczenie tych 150.000 zł na zakup

busa na użyteczność Narwiańskiego Ośrodka Kultury.

W głosowaniu jawnym głosowało 15 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało – 14, przeciw – 0,

wstrzymało się – 1.

Wniosek Przewodniczącej Rady Anety Leonowicz został przyjęty.

Głosowanie stanowi załącznik Nr 6

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Sawicka- Andrzejuk- zgłosiła wniosek formalny o przeniesienie kwoty

150 000 zł na dotację celową na przebudowę drogi powiatowej Gorodczyno, Janowo, Gradoczno (z punkt 2 -

przebudowa ulicy Piaski i Kościelnej zostało około 26.000 zł, z punktu 13 wykonanie odwodnienia ulicy w

miejscowości Soce, to co zostało 38.000, z punktu 14 Modernizacja ulicy Palmowej i części ulicy Sosnowej
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zostało 21.000 zł , z punktu 17 prac przygotowawczych do termomodernizacji budynku zajmowanego przez

OSP Narew i  GBP w Narwi  zostało  17.000,   na  punkcie  pierwszym „Modernizacja  ulicy  we wsi  Waśki”

również zostały pieniądze. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poddała pod głosowanie wniosek o przeniesienie kwoty 150 tys. 

złotych z zadań inwestycyjnych i przeznaczenie tych 150.000 zł na dotację celową dla Powiatu Hajnowskiego 

na przebudowę drogi Gorodczyno-Janowo- Gradoczno.

W głosowaniu jawnym głosowało 15 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało – 14, przeciw – 0,

wstrzymało się – 1.

Wniosek Przewodniczącej Rady Anety Leonowicz został przyjęty.

Głosowanie stanowi załącznik Nr 7

Skarbnik Ewelina Karpiuk zapytała czy nie jest potrzebna uchwała, żeby przekazać tę dotację dla Powiatu?

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz powiedziała,  że  tak, ale najpierw zapiszemy to w budżecie, a na

kolejnej sesji będziemy mieli uchwałę. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały po zmianach.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady Aneta  Leonowicz  poddała  pod głosowanie  projekt  uchwały  po  zmianach.  W

głosowaniu jawnym głosowało 15 radnych. Za podjęciem uchwały po zmianach głosowało – 14, przeciw – 0,

wstrzymało się – 1.

Uchwała Nr XLVI/252/22 Rady Gminy Narew z dnia 28 października 2022 roku  w sprawie zmian w

budżecie Gminy Narew na 2022 rok stanowi załącznik Nr 8 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 9 do oryginału protokołu.

- w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu na potrzeby obliczania wysokości zwrotu

kosztów  jednorazowego  przewozu  dzieci,  młodzieży  i  uczniów  niepełnosprawnych  do  placówek

oświatowych.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Pana Wójta o zabranie głosu i wyjaśnienie projektu

uchwały.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz omówił projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zapytała czy są uwagi do projektu uchwały.

Uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W głosowaniu

jawnym głosowało 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr XLVI/253/22 Rady Gminy Narew z dnia 28 października 2022 roku w sprawie ustalenia

stawki za 1 km przebiegu pojazdu na potrzeby obliczania wysokości zwrotu kosztów jednorazowego
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przewozu  dzieci,  młodzieży  i  uczniów  niepełnosprawnych  do  placówek  oświatowych stanowi

załącznik Nr 10 do oryginału protokołu.

Głosowanie imienne stanowi załącznik Nr 11 do oryginału protokołu.

Ad. 9. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poprosiła Wójta o zabranie głosu.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz przedstawił sprawozdanie:

- Mamy już specyfikację istotnych warunków zamówienia oraz program funkcjonalno-użytkowy na rozbudowę

oczyszczalni  ścieków  w  Narwi.  Otrzymaliśmy  promesę  w  kwocie  4.275.000  plus  5%  własnego  wkładu.

Inwestycja  ta  będzie  polegać  na  budowie  identycznej  oczyszczalni  z  tym,  że  troszeczkę  mniejszej.

Oczyszczalnie  te  będą  mogły  pracować  niezależnie  od  siebie,  jak  również  będą  mogły  pracować  jako

sprzężone. Podyktowane to jest faktem, iż w Narwi mieszka 1400 osób zameldowanych, a w firmie Pronar

pracuje od godziny 6:00 do 22:00 1700 osób i nasza oczyszczalnia już w tej chwili nie przebiera, po prostu

niewłaściwie oczyszcza. Jest zbyt duża ilość ścieków. W przyszłym tygodniu ogłosimy przetarg na wyłonienie

wykonawców na tę inwestycję.

- Waśki - czekamy około 3 miesięcy na pozwolenie na budowę.

- Złożony został wniosek na budowę nowej oczyszczalni ścieków w miejscowości Łosinka z przepustowością

dwukrotnie  większą niż w tej  chwili.  Jesteśmy na 12 miejscu.  Były braki formalne,  ale uzupełniliśmy je i

czekamy na podpisanie umowy.

-  Został  złożony  wniosek  na  przebudowę  ulicy  w  miejscowości  Makówka  w ramach  programu  Rozwoju

Obszarów Wiejskich. Tu dofinansowanie jest w 63%. Na razie jesteśmy na pierwszym miejscu jako oczekująca

Gmina.

- Ma się pojawić program z Ministerstwa Kultury na termomodernizację bibliotek oraz ośrodków kultury. Tutaj

przygotowanie  niezbędnych  dokumentów  będzie  po  części  wyzwaniem,  bo  ośrodek  kultury  nie  ma

dokumentacji, a posiadanie audytów energetycznych i oświetleniowych są warunkiem formalnym wymaganym

przy składaniu wniosków. Należy również tutaj osiągnąć cel energetyczny. Minimum 30% odzyskania energii

w stosunku do tego stanu, który jest aktualnie.

- Pojawił się również program, który pozwolił nam rozwinąć mikrostrukturę nad rzeką Narew. Na wysokości

miejscowości Rybaki od strony Skitu w miejscowości Odrynki. Tutaj  jest  możliwość pozyskania o jeszcze

95%,  97%  kosztów  całości  inwestycji.  Jeżeli  złożymy  wniosek  będzie  pozytywnie,  złożymy  procedurę

opracowania dokumentacji technicznej. Przypominam tu jest temat związany z Wodami Polskimi i pozwolenia

wodno-prawnego z tym, że zakres troszeczkę będzie skrócony tak, żeby nie wchodził na pozwolenie na budowę

tylko na zgłoszenie, aktualnie tego pomostu jest 35 m, zejdziemy na 20m, tak żeby nie przekroczyć 25 metrów.

- To są kluczowe inwestycje, od których niestety nie możemy się obejść, zwłaszcza gospodarka ściekowa, jak

również kontynuacja tematów drogowych. 
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- Jesteśmy po dwóch przetargach w temacie zakupu węgla. Węgiel był w pierwszym przetargu powyżej 4.000

zł za tonę, a w tej chwili, po drugim przetargu jest minimalnie parę groszy poniżej 4.000 zł. Zgłosiła się tylko

jedna firma Węglokoks z Bydgoszczy. Miejmy nadzieję,  że parlament  nasz szybko podejmie decyzję i  ten

temat, który spadnie na obowiązki samorządów, dystrybucja węgla dla naszych mieszkańców, będzie szybko i

sprawnie  wykonana.  Wystosowałem  pismo  do  trzech  podmiotów.  Dwóch  podmiotów  w  miejscowości

Hajnówka i jednego podmiotu w mieście Bielsk Podlaski. Dostałem informację,  że w Bielsku Podlaskim z

Polskiej Spółki Węglowej jest  sortowany węgiel.  Oczywiście sugestia była z mojej strony, że nie możemy

zrobić nic po za tym co będzie zapisane w ustawie, czyli maksymalnie dla naszego mieszkańca węgiel nie ma

prawa przekroczyć 2000 zł za tonę plus oczywiście zamawiający ponosi koszt dostawy. 

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz przypomniała dla Pana Wójta, że sprawozdanie powinno być 

przedstawione radnym na piśmie i poprosiła o przygotowanie tego sprawozdania na następne posiedzenie 

komisji. 

Radny Marcin Szymaniuk zapytał czy są realizowane jakieś zapisy w Urzędzie Gminy na dystrybucję węgla?

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz odpowiedział, że można dzwonić na sekretariat i zapisywać się na węgiel.

Ogłosimy to na stronie internetowej, żeby mieszkańcy wiedzieli, że można zapisywać się na węgiel. Później

pracownik, który ma w zakresie obowiązków, będzie te listy opracowywał i wskazywał dla mieszkańców w

jakiej firmie mogą odebrać węgiel. Nie możemy sami tego zrealizować, ponieważ nie mamy utwardzonego,

ogrodzonego z monitoringiem placu. Nie mamy wagi do ważenia samochodów ciężarowych i kasy fiskalnej.

Nie tylko my borykamy się z tym tematem. Tą decyzję powziąłem w oparciu o rozmowę z Wójtami ościennych

Gmin: Wójtem Gminy Narewka, Wójtem Gminy Czyże, a także Wójtem Gminy Białowieża, którzy też idą w

tym samym kierunku.

Radna Maria Skokin poprosiła o przygotowanie informacji o zapisach na węgiel i rozdanie sołtysom, żeby

mogli poinformować swoich mieszkańców.

Ad. 10.  Informacja Przewodniczącej Rady, Wójta, Wojewody Podlaskiego oraz Naczelników Urzędów

Skarbowych o złożonych oświadczeniach majątkowych.     

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poinformowała, że każdy podmiot dokonał analizy oświadczeń 

majątkowych i przedłożył Radzie Gminy informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych. Osoby 

zobowiązane do składania oświadczeń majątkowych zostały zobligowane do rzetelnego ich wypełniania.

Ad. 11. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz poinformowała, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły

interpelacje i zapytania. Na sesji również nie wpłynęły interpelacje i zapytania radnych.

Ad.12. Wolne wnioski, informacje. 
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Przewodnicząca  Rady  Aneta  Leonowicz powitała  Panią  Irenę  Szwarc  przedstawicielkę  hospicjum  w

Makówce i poprosiła o zabranie głosu.

Pani Irena Szwarc powiedziała, że jest Koordynatorem Opieki Osób Zależnych Fundacji Hospicjum Eliasza i

podziękowała  radnym,  wójtowi,  przewodniczącej  w  imieniu  dyrektora  Grabowskiego  i  całego  zespołu  za

przyjęcie uchwały zwalniającej hospicjum z podatku od nieruchomości. Powiedziała, że jako Fundacja działają

już kilkanaście lat na terenie pięciu wiejskich gmin: Zabłudów, Michałowo, Gródek, Narewka i Narew. Od

kilkunastu lat działają jako hospicjum domowe, ale finansowane przez NFZ. Mają pod opieką osoby, które

chorują na choroby z tabelki NFZ-towskiej. Natomiast od ponad roku już są w takim nowym modelu opieki nad

osobami starymi, chorymi, wymagającymi długoterminowej opieki. To jest projekt unijny pod nazwą: 'Dać to

czego naprawdę potrzeba'. To pomoc dopasowana do realnych potrzeb pacjentów. Na podstawie 12 lat pracy w

tych  dwóch  dyscyplinach  widzimy,  że  dla  pacjentów  korzystających  z  hospicjum  domowego,  możliwość

chorowania w domu zwiększa ich poczucie bezpieczeństwa i  jest  mniej  kosztowna od opieki  w ośrodkach

stacjonarnych.  Co  roku  działania  hospicjum  widać  jak  bardzo  ta  pomoc  świadczona  dla  tych  osób  jest

efektywna i potrzebna. Liczba osób objętych projektem to 37 oraz jeszcze NFZ-towskie około 15. W tej chwili

mają  4  lekarzy,  3  pielęgniarki,  4  fizykoterapeutki,  6  opiekunek medycznych,  psychologa,  dietetyka.  Są  to

ludzie, którzy jeżdżą nie raz kilkanaście kilometrów po terenie tych 5 gmin, dając opiekę dla podopiecznych

hospicjum. Na terenie 5 Gmin mają społeczną sieć wsparcia. Ta sieć składa się z: władz samorządowych, Kół

Gospodyń Wiejskich, Ośrodków Pomocy Społecznej, PCPR, parafii, wolontariatu, stowarzyszeń, organizacji

pozarządowych, które pomagają im w zapewnieniu potrzeb codziennych, I siłą tego sieciowania jest właśnie

zwiększenie świadomości środowisk lokalnych na temat potrzeb osób zależnych. Pani Irena jako koordynator

działa  w terenie.  Jeździ regularnie  do  podopiecznych,  wyszukuje ich potrzeby i  organizuje pomoc.  Nasze

społeczeństwo szybko się starzeje i wkrótce więcej osób będzie potrzebować takiej opieki. Poprosiła Sołtysów

jako osoby znające swoje lokalne środowiska i widzące potrzeby osób chorych, zależnych, gdzie hospicjum

mogłoby pomóc o zgłaszanie takich osób.

Radny Jan Gryniewicki zwrócił się z apelem o dbanie o przyrodę i o  niewyrzucanie śmieci do lasu. Zapytał

Wójta, kiedy będą wymienione ściany boczne na przestankach w Narwi? Powiedział,  że trzeba pomyśleć o

budowie Muzeum Wsi.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział, że na budowę Muzeum Wsi mamy pełną kompletną dokumentację

z kosztorysem i piękne miejsce na placu szkolnym. To tylko kwestia pozyskania pieniędzy, jest to budynek 30

na 10, dwupoziomowy. Architektoniczne przypomina chatę, więc może uda się z jakiegoś program pozyskać

dofinansowanie. Przystanki zamontujemy i zakupimy jak Pani Skarbnik da mi sygnał, że mamy pieniądze.

Radny Michał Szelengowicz poruszył temat odkrzaczenia drogi.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz odpowiedział, że w tej chwili firma, która nam odkrzacza jeszcze ma zrobić

odcinek Lachy. Jeżeli będę moce przerobowe to oczywiście w oparciu o zapytanie ofertowe, o tą cenę, która w

tej chwili jest, to jak najbardziej zrobimy to.
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Sołtys wsi Doratynka powiedział, że razem z mieszkańcami podjęli decyzję o wyremontowaniu świetlicy i

zrobieniu  instalacji  elektrycznej  i  chcą,  aby  Gmina  wystąpiła  o  zmianę  zasilania  z  jednofazowego  na

trzyfazowe.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział, że trzeba zrobić dokumentację i zakupić materiały.

Radna Maria  Skokin powiedziała,  że  we wniosku z  funduszu sołeckiego  było  też  o zwiększenie  fazy  z

jednofazowej na 3 fazowe przewody i miał być podesłany do świetlicy specjalista,  ale do tej pory nikt się

jeszcze nie pojawił. Chciałaby, aby w tym roku jeszcze zakupić materiały elektryczne, żeby te pieniądze nie

przepadły.

Sołtys wsi Gorodczyno zapytał co ma zrobić z funduszem sołeckim, żeby pieniądze nie przepadły.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz powiedziała, że pomoże dla sołtysa w wypełnieniu tego wniosku.

Radny Powiatowy Roman Ostapczuk zapytał o ustawienie przystanków na drodze wojewódzkiej oraz o trasę

autobusów PKS NOVA.

Wójt  Pan Andrzej  Pleskowicz powiedział,  że  Prezes  PKS-u wraz  z  kierownictwem,  zadeklarował,  że  w

najbliższym czasie  bez  względnej  zwłoki  autobusy będą  skierowane  na  dawną drogę  wojewódzką  a  teraz

powiatową i nie będą omijane wsie Ancuty, Rohozy i Białki. 

Radny Powiatowy Roman Ostapczuk przypomiał, że na poprzedniej sesji prosił o naprawę wyrwy na drodze

do Gorodziska i nic nie zostało zrobione.

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział, że poprosi dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, żeby nam temat

dróg pomógł rozwiązać.

Radny Powiatowy Roman Ostapczuk poprosił o wykoszenie poboczy dróg, bo jak spadnie śnieg to będzie

dodatkowy  problem  z  odśnieżeniem  tych  dróg. Powiedział:  „Na  spotkaniu  z  Panią  Dyrektor  z  Urzędu

Marszałkowskiego  dowiedziałem  się,  że  można  pozyskać  pół  miliona  na  istniejące  działki  do

zagospodarowania na tak zwane zbiorniki retencyjne i tym podobne. Mamy takie miejsce, gdzie mamy przy

scaleniu  na  terenie  Łopuchówki  i  ja  będę  rozmawiał  jeszcze  z  Panem Wójtem i  z  Panią  Dyrektor  jak  to

zorganizować, no bo jeżeli jest możliwość pozyskania tego pół miliona na tę działkę to byłoby fajną sprawą i

dla mieszkańców i dla Gminy i tu chodzi o Wody Polskie. Rozmawialiśmy na ostatnim zarządzie i spotkaniu

koalicyjnym, że priorytetem na przyszły rok tutaj będzie zrobienie dokumentacji na miejscowość Saki, jak i na

miejscowość  Przybudki  do  drogi  wojewódzkiej,  nowy łącznik.  Będę  rozmawiał  jeszcze  tutaj  z  Państwem

Radnymi i z Wójtem jak Wy do tego będziecie podchodzić.”

Radny Powiatowy Roman Ostapczuk  zapytał czy gmina Narew pomoże dofinansować drogę Krzywiec –

Krynica?

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz odpowiedział, że taka deklaracja musi mieć pokrycie i przełożenie w finansach

naszej gminy. Jeżeli będzie taka wola Rady i będzie płynność finansowa to oczywiście pomożemy, ale musimy

pamiętać, że mamy zaplanowane do zrobienia swoje inwestycje takie jak oczyszczalnie, droga w Waśkach i

droga w Makówce, gdzie musimy mieć na wkład własny.
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Radny  Powiatowy  Roman  Ostapczuk  powiedział,  że trwa  już  w  tej  chwili  scalenie  wsi  Nowiny  i

Usnarszczyzna. Już są pierwsze zabrania organizacyjne i ustaleniowe. Niedługo zaczną się już scalenia, będą

one przeprowadzone bardzo szybko, bo scalenie może zakończyć się do czerwca przyszłego roku, a później

będą prace poscaleniowe.

Radny Powiatowy Roman Ostapczuk zapytał co Rada, Wójt i mieszkańcy planują zrobić z sytuacją taką, że

ma być rozbudowane wysypisko tutaj na terenie Narwi. Taki problem ma też Narewka- rozbudowę wysypiska i

budowa spalarni odpadów. Oni już zbierają podpisy przeciwko takiej budowie. Wójt w to bardzo mocno się

zaangażował z Radą. 

Wójt Pan Andrzej Pleskowicz odpowiedział, że razem z Wójtem Gminy Narewka jeździł do Prezesa MPO. To

jest  taki  ogólny  zapis.  Prezes  uspokajał,  że  to  wcale  nie  musi  być  robione.  Tylko,  żeby  później  coś  nie

wylądowało w granicach organizacyjnych naszych Gmin, coś co będzie bardzo uciążliwe.

Radny Powiatowy Roman Ostapczuk poprosił, aby mieszkańcy, Wójt i Rada trzymali jednak rękę na pulsie i

nie zgadzali się na rozbudowę wysypiska śmieci i na powstanie w naszych okolicach spalarni śmieci

Rady Marcin Szymaniuk powiedział,  że jest przygotowany Wojewódzki Plan Gospodarki Odpadami.  Ten

plan będzie określał kierunki, cele i nowe inwestycje oraz rozbudowę lub też modernizację inwestycji. Tam jest

zapisan,  jeżeli  chodzi  o  Gminę  Narew  „Nowa  inwestycja  polegająca  na  kompostowaniu  odpadów  oraz

rozbudowa,  modernizacja  istniejącej  kwatery  w  miejscowości  Narew  poprzez  K2  podniesienie  rzędnej

składowiska o 3 metry do góry”, a jeżeli chodzi o kwaterę drugą tą nową jest taki zapis „Składowisko odpadów

niebezpiecznych lub składowisko odpadów remontowo-budowlanych”. Mieszkańcy o tym powinni wiedzieć i

mieć głos decyzyjny w tej sprawie. Inwestycja może powstać, ale nie musi, bo to jest decyzja zarządcy terenu,

właściciela inwestycji.  Wójt Pan Andrzej Pleskowicz powiedział, że jak najbardziej możemy się zgodzić na

odpady budowlane, bo wstępnie to była taka sugestia, że będzie tak zwany młyn do kruszenia betonu, gruzu i

tak dalej i tu mielibyśmy bardzo tani produkt na naprawę dróg dojazdowych na pola, ale odpady niebezpieczne

tutaj nie wchodzą w rachubę”.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz odpowiedziała,  że my się zgadzamy,  że nie wchodzą,  ale trzeba

działać, żeby tego zapisu nie było w tym planie. Jak najgłośniej o tym mówić, żeby wszyscy mogli decydować. 

Dyrektor  NOK Pani  Agata  Smoktunowicz zaprosiła  Wójta,  Panią  Skarbnik,  Panią  Sekretarz,  Radnych,

Sołtysów  oraz  mieszkańców  na  Narodowe  Święto  Niepodległości  11  listopada.  Poprosiła  sołtysów,  aby

rozwiesili  plakaty  informujące  o  obchodach  tego  święta  na  tablicach  ogłoszeniowych  w  swoich

miejscowościach.

Wiceprzewodnicząca Rady Sylwia Sawicka – Andrzejuk prosiła o przygotowanie na kolejną Komisję Rady

Gminy aktualny stan wszystkich kont bankowych, które ma Gmina- wyciągi z banku, a nie przygotowane przez

Panią Skarbnik.

Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz powiedziała, że w miejscowości Waśki nie da się jeździć.

Wójt  Pan  Andrzej  Pleskowicz powiedział,  że  2  listopada zostanie  wyłoniony  wykonawca  na  dostawę

kruszywa na wszystkie sołectwa związane z dożwirowaniem.
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Ad. 13. Zamknięcie obrad XLVI sesji Rady Gminy Narew.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Aneta Leonowicz zamknęła obrady XLVI sesji

Rady Gminy Narew o godz.12.09.

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu.

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu.

Protokolant

Krystyna Kiszycka

Przewodnicząca Rady

Aneta Leonowicz
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